



清华-布鲁金斯公共政策研究中心
BROOKINGS-TSINGHUA CENTER FOR PUBLIC POLICY



各位专家学者及同学：

清华-布鲁金斯公共政策研究中心将于 2008 年 4 月 25 日上午 10:00-12:30 在清华大学公共管理学院报告厅举行讨论会，美国布鲁金斯学会约翰·桑顿中国中心主任 Jeffrey Bader 大使、东北亚政策研究中心主任 Richard Bush 博士、中东政策萨班研究中心资深研究员 Kenneth Pollack 博士以及华盛顿智库史汀生研究中心东亚项目主任及资深研究员 Alan D. Romberg 先生将就 “**当前朝鲜半岛、台湾大选、伊朗及中美关系战略问题**” 进行探讨。

讲座配有同声传译，请您凭有效证件换取翻译接听设备并与本中心确认是否参会（邮件：brookings@tsinghua.edu.cn；电话：+86-10-6279-7363；传真：+86-10-6279-7659）。现附上本次讨论会主讲嘉宾简历，敬请收阅。

欢迎您的到来！

肖耿

清华-布鲁金斯公共政策研究中心主任

布鲁金斯学会资深研究员

Email: gxiao@tsinghua.edu.cn ; Email: gxiao@brookings.edu

回执

确认出席：

☐ 出席

姓名：_____

电子邮箱：_____

电话：_____

单位：_____

职务：_____



清华-布鲁金斯公共政策研究中心
BROOKINGS-TSINGHUA CENTER FOR PUBLIC POLICY



Dear Friends,

On April 25 at 10:00am to 12:30pm, the Brookings-Tsinghua Center for Public Policy will host a seminar on US-China Strategic Issues at the Auditorium Hall, School of Public Policy and Management, Tsinghua University. Ambassador Jeffrey Bader, Director of John L. Thornton China Center at Brookings Institution, Dr. Richard Bush, Director of Center for Northeast Asia Policy Studies at Brookings Institution, Dr. Kenneth Pollack, Senior Fellow at the Saban Center for Middle East Policy at the Brookings Institution, and Mr. Alan D. Romberg, Distinguished Fellow and Director of East Asian Program at the Henry Stimson Center will discuss the current developments on Korean Peninsula, the Taiwan elections, Iran and other strategic issues in the US-China relationship. We would like to invite you and your friends to join us for this timely discussion. We will provide simultaneous translation.

Enclosed please find bios of the speakers. Should you need more information, please contact us at email: brookings@tsinghua.edu.cn, telephone: (86-10) 6279-7363, or Fax: (86-10) 6279-7659.

Looking forward to hearing from you.

Sincerely,

Dr. Geng XIAO
Director, the Brookings-Tsinghua Center for Public Policy
Senior Fellow, the Brookings Institution
Email: gxiao@brookings.edu; gxiao@tsinghua.edu.cn

RSVP:

Attend _____; Not able to attend _____;

Full Name : _____;

E-mail : _____;

Tel : _____;

Business : _____;

Title : _____ ;



清华-布鲁金斯公共政策研究中心
BROOKINGS-TSINGHUA CENTER FOR PUBLIC POLICY



公共政策论坛

中美关系: 2008 年关键性战略问题

2008 年 4 月 25 日
上午 10:00 - 12:30

清华大学公共管理学院报告厅

2007 年诸多重大事件对中美关系产生潜在影响：美国总统大选、台湾政治领导人变化、伊朗核问题、朝核六方会谈、日本新内阁上台。这些事件不仅重塑中美关系，而且影响国际环境。中国和美国在某些事件上观点一致，但在另一些事件上也存在分歧。

欢迎加入清华—布鲁金斯公共政策研究中心的讨论，与来访的四位美国专家一起探讨这些关键性问题。

主持人：

肖耿

清华-布鲁金斯公共政策研究中心主任

嘉宾：

JEFFREY A. BADER

布鲁金斯约翰·桑顿中国中心

主任

KENNETH M. POLLACK

布鲁金斯萨班中东政策中心

资深研究员

RICHARD C. BUSH

布鲁金斯东北亚政策研究中心

主任

ALAN D. ROMBERG

华盛顿智库史汀生研究中心

东亚项目主任，资深研究员



JEFFREY A. BADER

Jeffrey Bader 现任美国布鲁金斯学会约翰·桑顿中国中心主任，布鲁金斯学会资深研究员。Bader 先生于 2005 年加入布鲁金斯学会。之前，他曾在美国国务院、美国国家安全委员会、美国贸易代表办公室任职 27 年，并曾在私营部门工作过 3 年。

他于 1975 年进入美国国务院，任驻外事务处官员，主要包括金沙萨（扎伊尔首都）、卢本巴希（扎伊尔东南部城市）、扎伊尔（刚果）、台北（在此学习了中文）、北京、联合国美国代表团、卢萨卡（赞比亚首都）使团副代表、香港副总领事，并几次出访华盛顿美国国务院东亚暨太平洋事务局。他曾在 1987 至 1990 年间担任中国和蒙古问题办公室副主任，1995 至 1996 年成为该办公室主任。

1996 年，Bader 先生被任命国务院东亚暨太平洋事务局副局长助理国务卿，主要负责中国、台湾、香港、蒙古、越南、泰国、柬埔寨、缅甸、老挝事务。1997 年 8 月至 1999 年，他被任命为美国国家安全委员会亚洲事务主任，主要负责美国与中国、台湾问题。

1999-2001 年，Bader 先生出任美国驻纳米比亚共和国（非洲西南部）大使。

2001 年 5 月-2002 年 5 月，Bader 先生任美国助理贸易代表，负责中国、香港、台湾和蒙古事务。在任职期间，他完成了中国和台湾加入世界贸易组织的谈判。

2002 年 Bader 先生从美国政府退休以后在华盛顿特区石桥国际(Stonebridge International)顾问有限责任公司任高级副总裁，2005 年加入布鲁金斯学会并仍兼任石桥公司高级主任。他还是《中国安全》杂志编委，中美国会工作组学术顾问小组成员、亚洲社会政策顾问部成员。

Bader 先生 1945 年出生于纽约布鲁克林，1967 年本科毕业于耶鲁大学，并分别于 1968 年、1975 年获哥伦比亚大学欧洲历史专业硕士及博士学位。



RICHARD C. BUSH

Richard Bush 先生现任美国布鲁金斯学会东北亚政策研究中心主任，布鲁金斯学会资深研究员。东北亚政策研究中心（CNAPS）主要分析、研究和讨论东北亚地区的政治、经济、安全方面的政策发展以及美国在该地区的利益。

Richard Bush 曾担任过五年的美国在台协会理事主席。这一机制在美国和台湾没有建立外交关系的情况下，处理美国政府和台湾的微妙关系。他于 2002 年 7 月来到布鲁金斯学会。

Richard Bush 的职业生涯从 1977 加入亚洲学会中国委员会开始。1983 年他成为美国众议院对外事务委员会分会亚太地区顾问。1993 年 1 月被提升进入委员会，管理亚洲事务并负责与民主党成员联络。1995 年 7 月他成为国家情报局东亚情报员，并成为国家情报理事会的一员，协调情报委员会的分析工作。1997 年 9 月离开情报局成为美国在台协会（AIT）的负责人。

Richard Bush 在威斯康星州的罗伦斯大学取得学士学位，其后在哥伦比亚大学政治学专业攻读硕士，1973 年获得学位，并于 1978 年取得博士学位。他写了一系列关于美国对台湾政策的书籍，如 2004 年 3 月由 M.E. Sharpe 出版的《南辕北辙》（*At Cross Purposes*），回顾了美国和台湾的历史关系；2005 年 7 月由布鲁金斯学会出版的《解开纠结：创造台海和平》（*Untying the Knot*），讲述两岸政治关系。Bush 博士最近的作品是与布鲁金斯学者 Michael O' Hanlon 合著的《史无前例的战争》（*A War Like No Other: The Truth About China's Challenge to America*）关注美国在避免与中国发生冲突、改善关系方面所面临的挑战。他目前正在创作的书籍关注美国-日本-中国三方关系中的结构性因素。



KENNETH M. POLLACK

美国布鲁金斯学会中东政策萨班中心研究主任；
美国布鲁金斯学会中东政策萨班中心外交政策资深研究员

Kenneth Pollack 是国家安全、军事和波斯湾问题的资深专家。他曾任美国国家安全委员会波斯湾问题主任。作为波斯湾军事问题的分析人员，他有七年的时间在美国中央情报局任职

研究领域：中东地区问题、军事安全问题、波斯湾问题

曾任职务：

2001-2002 年：美国对外关系委员会国家安全研究组主任；
1999-2001 年：美国国家安全委员会波斯湾事务主任；
1995-1996 年：美国国家安全委员会近东地区及南亚事务主任；
1998-1999，2001 年：美国国防大学资深研究教授；
1988-1995 年：美国中央情报局伊朗-伊拉克军事分析员

教育背景：1996 年获麻省理工学院博士学位；1988 年获耶鲁大学学士学位



ALAN D. ROMBERG

Alan D. Romberg 是华盛顿智库史汀生研究中心的资深研究员，2000 年 9 月以来一直担任东亚项目主任。在这之前，他是美国国务院政策计划办公室的首席副主任（1994-1998），美国驻联合国常任代表华盛顿办公室的高级顾问兼主任（1998-1999）及海军部长的特别助理（1999-2000）。他在美国对外关系理事会担任将近十年的亚洲研究中心的高级研究员（1985-1994）之后于 1994 年出任美国和平研究所的研究主任。1964 年至 1985 年期间，他担任美国外事官员，参与处理各项东亚事务，包括担任美国国务院日本事务办公室主任，美国国家安全委员会中国组成员。Romberg 先生曾是美国国务院公共事务部首席副助理国务卿和副国务院发言人（1981-1985）。他的作品主要关注美国的政策，特别是美国和中国、台湾、朝鲜和日本的关系。他最新出版的一本书是《悬崖勒马：美国对台湾政策与中美关系》（*Rein In at the Brink of the Precipice: American Policy Toward Taiwan and U.S.-PRC Relations*）



清华-布鲁金斯公共政策研究中心
BROOKINGS-TSINGHUA CENTER FOR PUBLIC POLICY



PUBLIC POLICY FORUM

US-China Relations: Key Strategic Issues in 2008

**April 25, 2008
10:00am - 12:30pm**

Auditorium Hall
School of Public Policy and Management
Tsinghua University, Beijing, China

During the last year there have been a number of significant events with potential impact on U.S.-China relations.

The U.S. Presidential campaign, the change of political leadership in Taiwan, Iran's nuclear program, the six-party negotiations on North Korea's nuclear weapons program, and emergence of new political leadership in Japan will shape not only the U.S.-China relationship but the international environment. China and the United States have similar perspectives on some of these events but differing ones on others.

Please join the Brookings-Tsinghua Center for Public Policy for a public discussion with four visiting American experts on these key issues.

**Moderator:
XIAO GENG**

Director
Brookings-Tsinghua Center for Public Policy
The Brookings Institution

Presenters:

JEFFREY A. BADER

Director
John L. Thornton China Center
The Brookings Institution

RICHARD C. BUSH

Director
Center of Northeast Asia Policy Studies
The Brookings Institution

KENNETH M. POLLACK

Senior Fellow
Saban Center for Middle East Policy
The Brookings Institution

ALAN D. ROMBERG

Distinguished Fellow and Director
East Asia Program
The Henry L. Stimson Center



JEFFREY A. BADER

Jeffrey Bader is the Director of the John L. Thornton China Center and Senior Fellow at the Brookings Institution. Mr. Bader joined Brookings in April 2005 after a 27-year career in the Department of State, National Security Council, and office of the United States Trade Representative, and three years in the private sector.

He joined the State Department in 1975. His assignments as a Foreign Service Officer included Kinshasa and Lubumbashi, Zaire (Congo); Taipei, where he studied Chinese; Beijing; the U.S. Mission to the United Nations; Deputy Chief of Mission in Lusaka, Zambia; Deputy Consul General in Hong Kong; and several tours in Washington in the State Department's Bureau of East Asian & Pacific Affairs. He served as Deputy Director of the Office of Chinese & Mongolian Affairs from 1987 to 1990 and Director of the same office in 1995-1996.

In 1996 Mr. Bader was appointed Deputy Assistant Secretary of State for East Asian & Pacific Affairs, with responsibility for the People's Republic of China, Taiwan, Hong Kong, Mongolia, Vietnam, Thailand, Cambodia, Burma, and Laos. In August 1997 he was named Director for Asian Affairs at the National Security Council, with responsibility for U.S. relations with the PRC and Taiwan, in which capacity he served until 1999.

From 1999 to 2001, Mr. Bader served as United States Ambassador to the Republic of Namibia, in southwest Africa.

From May 2001 until May 2002, Mr. Bader served as Assistant United States Trade Representative responsible for the People's Republic of China, Hong Kong, Taiwan, and Mongolia. In that capacity, he completed the negotiations for the PRC's and Taiwan's accession into the World Trade Organization.

After his retirement from the U.S. Government in 2002, Mr. Bader was Senior Vice President of Stonebridge International, LLC, until he joined Brookings in 2005. Since then, he has continued to serve as a Senior Director of Stonebridge. He also is a member of the Editorial Board of China Security magazine, the Academic Advisory Group of the U.S.-China Congressional Working Group and the Policy Advisory Board of the Asia Society.

Mr. Bader was born in Brooklyn, New York in 1945. He graduated from Yale College in 1967 and earned his M.A. and PhD in European History from Columbia University in 1968 and 1975 respectively.



RICHARD C. BUSH

Richard Bush is a Senior Fellow at the Brookings Institution and Director of its Center for Northeast Asian Policy Studies. CNAPS is a center for research, analysis, and debate to enhance policy development on the pressing political, economic, and security issues facing Northeast Asia and U.S. interests in the region.

Richard Bush came to Brookings in July 2002, after serving almost five years as the Chairman and Managing Director of the American Institute in Taiwan, the mechanism through which the United States Government conducts substantive relations with Taiwan in the absence of diplomatic relations.

Richard Bush began his professional career in 1977 with the China Council of The Asia Society. In July 1983 he became a staff consultant on the House Foreign Affairs Committee's Subcommittee on Asian and Pacific Affairs. In January 1993 he moved up to the full committee, where he worked on Asia issues and served as liaison with Democratic Members. In July 1995, he became National Intelligence Officer for East Asia and a member of the National Intelligence Council, which coordinates the analytic work of the intelligence community. He left the NIC in September 1997 to become head of AIT.

Richard Bush received his undergraduate education at Lawrence University in Appleton, Wisconsin. He did his graduate work in political science at Columbia University, getting an M.A. in 1973 and his Ph.D. in 1978. He is author of a number of articles on U.S. relations with China and Taiwan; of *At Cross Purposes*, a book of essays on the history of America's relations with Taiwan published in March 2004 by M.E. Sharpe; and of *Untying the Knot*, a book on cross-Straits political relations published by the Brookings Institution Press in July 2005. Dr. Bush's latest book, *A War Like No Other: The Truth About China's Challenge to America* (Wiley, 2007), is co-written with Brookings scholar Michael O'Hanlon and examines the challenges that the United States faces in avoiding conflict and developing its relationship with China. He is currently working on a book examining structural factors in the U.S.-Japan-China trilateral relationship.



KENNETH M. POLLACK

Director of Research, Saban Center for Middle East Policy, Brookings Institution
Senior Fellow, Foreign Policy, Saban Center for Middle East Policy, Brookings Institution

Ken Pollack is an expert on national security, military affairs and the Persian Gulf. He was Director for Persian Gulf affairs at the National Security Council. He also spent seven years in the CIA as a Persian Gulf military analyst.

Area of Expertise: Middle East; Military and security affairs; Persian Gulf

Past Positions

Director for National Security Studies, Council on Foreign Relations (2001-2002); Director for Persian Gulf Affairs, National Security Council (1999-2001); Director for Near East and South Asian Affairs, National Security Council (1995-1996); Senior Research Professor, National Defense University (1998-99, 2001); Iran-Iraq Military Analyst, Central Intelligence Agency (1988-1995)

Education: Ph.D., Massachusetts Institute of Technology, 1996; B.A., Yale University, 1988



ALAN D. ROMBERG

Alan D. Romberg is a Distinguished Fellow and Director of the East Asia Program at the Henry L. Stimson Center, where he has been since September 2000. Mr. Romberg served as Principal Deputy Director of the State Department's Policy Planning Staff (1994-98), Senior Adviser and Director of the Washington Office of the U.S. Permanent Representative to the United Nations (1998-99), and Special Assistant to the Secretary of the Navy (1999-2000). He was Director of Research and Studies at the United States Institute of Peace in 1994, following almost ten years as C.V. Starr Senior Fellow for Asian Studies at the Council on Foreign Relations (1985-1994).

He was a Foreign Service Officer from 1964 to 1985, serving in various capacities dealing with East Asia, including as Director of the State Department Office of Japanese Affairs and Staff Member at the National Security Council responsible for China. Mr.

Romberg was Principal Deputy Assistant Secretary of State for Public Affairs and Deputy Spokesman of the Department from 1981-1985. He has written extensively on U.S. policy, focusing in particular on U.S. relations with the People's Republic of China, Taiwan, Korea and Japan. He is author of *Rein In at the Brink of the Precipice: American Policy Toward Taiwan and U.S.-PRC Relations* (Washington, DC: Stimson Center, 2003), which has been published in translation in China as *悬崖勒马: 美国对台湾政策与中美关系* (Beijing: Xinhua Publishing House, 2007).